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Hvedstrup,	den	24.	april	2025	

	

Referat	for	ordinært	menighedsrådsmøde	(05)	
Mødetid:		 Torsdag	den	24.	april	2025,	kl.	18:00-21:30	(Aftensmad	kl.	17:30)	

Mødested:	 AA gerup	Sognegård	(salen)	

Indkaldt:		 Christian	Dahl	Melchiorsen	(formand),	Toke	Winther-Baaring	(næstformand),	Henning	
Skovlund	Pedersen	(kasserer),	Ann	Sophie	Birkelund	(sekretær/referent),	Linda	Seneca	
(formand	KKU),	Steen	Rønne	(formand	AKU),	Robert	Klein	(formand	BU),	Per	Rønne,	
Kirstine	Bille,	Kristian	Gylling	(præst),	Tine	Svitzer	(medarbejderrepræsentant),	Susanne	
Rewitz	(fungerende	adm.	chef).	

Valgfri:		 Lars	Utzon	(suppleant),	Nina	Hossy	(suppleant),	Anders	Bunckenburg	(kirkeværge),	Søren	
Thinggard	(kirkeværge)	og	Ole	Peter	Nielsen	(ekstern	konsulent)	

Gæster:	 -			
	

	

Pkt.	 Dagsorden		 Beslutning/orientering	

1	
(18:00)	

Vi	synger…	v.	præst	Kristian	Gylling		
	
	

	
	

2	
(18:07)	

Godkendelse	af	dagsorden	
	
	

Dagsorden	godkendt	
	

3	
(18:10)	

Meddelelser	fra	formanden	
	
	

Møde	med	provst	bl.a.	om	anmodninger	om	
udtrædelser	af	menighedsrådet.	Snak	om	
suppleanter	og	hvad	vi	gør	fremadrettet,	samt	
mulighed	for	suppleringsvalg.		
	
Der	har	været	møde	med	viseborgmester	Jette	
Tjørnelund	og	lokalpolitiker	Jacob	Søegaard	
omkring	muligheder	ift.	ny	præstebolig.		
	
Der	er	snart	valg	til	provstiudvalget	–	det	
opfordres	til	at	man	stiller	op	hvis	man	har	
interesse	for	dette.	
	
Der	har	været	budgetmøde	med	alle	13	råd	i	
provstiet.	Der	er	stadigvæk	midler	i	
reservepuljen,	som	vi	kan	søge.	Der	er	desuden	
ønsker	om	driftoptimeringer	på	forskellige	
områder,	bl.a.	på	maskinparker.	
Der	blev	desuden	orienteret	om	2	nye	stillinger	i	
provstiet:	en	HR-medarbejder	og	en	
bygningskonsulent.	Disse	er	stadig	i	process.	
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4	
(18:15)	

Anmodning	om	udtrædelse	af	
menighedsrådet:	
- Linda	Seneca	
- Kirstine	Bille	
	
Evt.	indsupplering	af	suppleant:	
- Nina	Hossy		
	

Anmodning	om	udtrædelser	godkendes	af	MR.		
	
Nina	Hossy	insuppleres	i	rådet.		
	
Det	vendes	om	vi	ønsker	at	anmode	om	et	
suppleringsvalg	for	at	tilføre	nye	medlemmer	til	
rådet.	Det	vurderes	at	vi	kan	løfte	opgaverne	i	
rådet	uden	yderligere	medlemmer	set	i	lyset	af	
den	kommende	ansættelse	af	en	
administrationschef,	men	vi	holder	os	åbne	for	
tilkommere,	der	skulle	ønske	at	bidrage.	

5	
(18:30)	

Status	på	ansættelsesproces	for:	
- Kirkemusiker	

o Tiltrædelse:	01.05.2025	
- Administrationschef	

o Tiltrædelse:	01.06.2025	
	

Jesper	Bo	Hansen	er	ansat	som	ny	kirkemusiker	
pr.	01.05.2025	og	fungerer	som	vikar	ind	til	da.		
	
For	stillingen	som	administrationschef,	er	
processen	godt	i	gang.	Der	har	været	6	kandidater	
til	1.	samtale	og	3	gik	videre	til	2.	samtale,	
hvorefter	ansættelsesudvalget	var	enige	om	
samme	kandidat.	Kontrakten	er	på	plads	og	
kordegnsforeningen	skal	komme	med	eventuelle	
kommentarer	til	denne	inden	den	endelig	kan	
underskrives.	Forventeligt	senest	onsdag	d.	30/4-
2025.	Tiltrædelse	forventes	at	være	15.	Juni	2025.	

6	
(18:45)	

”Det	gode	kirkeliv”	
- Kirkebladets	fremtid	

Bilag	–	Kirkebladets	fremtid	
	

Gæst:	Henrik	Dinesen	
	
Vi	ønsker	at	fastholde	det	trykte	blad	med	det	
digitale	som	supplement.	Vi	ønsker	dog	
fremadrettet	at	vi	får	mere	kirkeligt	indhold	i	
vores	del	af	bladet	–	udvidet	med	en	eller	to	sider	
mere	end	nuværende.	Det	foreslås	at	de	store	
kirkelige	arrangementer	annonceres	mere	
tydeligt	i	fællesbladet	fremadrettet.		

(19:30)	 Pause	(15	min)	
	

	

7	
(19:45)	

Gaveregulativ	
- Se	bilag	”Gaveregulativ”	
	

Det	vurderes	at	der	er	behov	for	yderligere	
drøftelser	og	overvejelser	omkring	dette	emne,	
hvorfor	det	genoptages	på	et	af	de	næste	møder.		

8	
(20:00)	

Nyt	fra	kassereren	
	
	

Vi	har	ikke	fået	kvartalsregnskabet	endnu	–	dette	
sættes	i	stedet	på	dagsordenen	for	kommende	
møde.		
	
Kassereren	ønsker	sig	en	udtømmende	liste	over	
aftaler	om	betaling	af	forskellige	arter	fra	
menighedsrådets	kasse,	fx	spalteplads	i	
lokalblade	m.v.		

9	
(20:10)	

Nyt	fra	Aktivitetsudvalget	(AKU)	
	
	

Der	arbejdes	på	at	fremsende	en	konklusion	på	
den	betalingsterminal	der	har	været	arbejdet	på	
længe.	Det	forventes	ikke	at	være	noget	vi	
kommer	til	at	bruge.		
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10	
(20:20)	
	

Nyt	fra	Kirke	og	Kirkegårdsudvalg	
(KKU)	
- Drøftelse	af	fremtidig	

udvalgsstruktur	
- Evt.	konstituering	af	ny	formand		
	

Robert	Klein	overtager	rollen	som	midlertidig	
formand	for	KKU	ind	til	vi	ginder	en	der	brænder	
for	rollen.	
	

11	
(20:30)	

Nyt	fra	Bygningsudvalget	(BU)	
- Status	på	BNBO,	klagesag	
- Status	på	præstebolig	

o Salgsproces	
o Byggegrund	

	

BNBO:		
Vi	har	fået	påbud	(BNBO)	om	ikke	at	sprøjte	på	
vores	marker	i	AA gerup.	BU	har	på	baggrund	af	
godkendelse	fra	MR	formanden	fået	VKST	til	at	
indsende	en	klage	over	erstatningens	størrelse,	
som	er	95.000	kr./Ha	dvs.	ca.	650.000	kroner	i	
erstatning	samt	6.000	for	ikke	at	måtte	
transportere	pesticider	på	jorden.		
Det	vurderes	at	erstatningen	bør	ligge	ca.	200.000	
kroner	højere	end	hvad	vi	har	fået	tilkendegivelse	
på.	Afgørelse	på	denne	klage	kan	komme	til	at	
komme	til	at	tage	glere	år.	Den	oprindelige	
erstatning	bør	være	på	vej.		
	
BU	har	i	samråd	med	VKST	og	Ole	Peter	Nielsen	
indstillet	til	MR	formand	om	ikke	at	klage	over	
selve	sprøjteforbuddet	grundet	kort	tidsfrist,	men	
opfordrer	til,	at	MR	medlemmer	kan	opponere	
imod	denne	beslutning,	hvis	det	ønskes.	Ingen	
bemærkninger	noteret.		
	
Status	på	Præstegård:	
Der	foreligger	en	anmodning	om	en	fredningssag	
på	Hvedstrup	Præstegård.	Fredningssagen	er	
indsendt	af	Christian	Melchiorsen,	Robert	Klein,	
Toke	Winther-Baaring	og	Ann	Sophie	Birkelund	
mf.	På	vegne	af	Hvedstrup	Bylaug,	inden	de	
indtrådte	i	det	nye	MR	råd	og	inden	Christian	
Melchiorsen	tiltrådte	som	formand.	Både	bylaug	
og	de	involverede	medlemmer	i	rådet	er	åbne	
overfor	at	ginde	en	løsning	der	tilgodeser	
mulighederne	for	så	godt	et	salg	som	muligt.	
Ole	Peter	Nielsen	snakker	med	ejendomsmægler	
om	muligheden	for	at	indføre	passus	i	
salgsmateriale	om	ønske	om	at	køberen	bevarer	
præstegårdens	ydre	facade.		
	
Status	på	ny	præstebolig:	
BU	har	holdt	møde	med	Jette	Tjørnelund	og	Jacob	
Søegaard	fra	Roskilde	kommune	mhp.	at	drøfte	
mulig	ny	placering	til	fremtidig	præstebolig.	BU	
har	valgt	at	indgå	i	en	dialog	med	lokalpolitikere	
mhp.	samarbejde	omkring	den	nye	kommuneplan	
og	hvordan	en	præstebolig	kan	passe	ind	i	denne.	
De	forskellige	muligheder	for	placering	er	
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undersøgt	og	forelagt	for	lokalpolitikerne,	men	
mulighederne	for	at	bygge	en	præstebolig	
forudsætter	at	vi	kan	præge	kommuneplanen	
hvorfor	BU	melder	ind	som	kommentar	til	ny	
kommuneplan.		
	
Paradisets	Have:	
Leverandør	til	bålhytte	afsøges.		
Der	er	indsendt	ansøgning	om	landzonetilladelse	
mhp.	at	bygge	en	bålhytte	i	paradisets	have.		
	
	

12	
(20:40)	

Nyt	fra	præsten	
	
	

Der	er	planlagt	Højmesse	den	første	søndag	i	
sommerferien	og	herefter	3	kirkebiler	(taxa)	til	de	
efterfølgende	søndage.		
	

13	
(20:50)	

Nyt	fra	
medarbejderrepræsentanten	
	

Graverne	ønsker	plan	for	gudstjenester	i	Juli	
måned.		
	

14	
(20:55)	

Nyt	fra	kontaktpersonen	
	
	

Intet	nyt	fra	kontaktpersonen	
	

15	
(21:00)	

Eventuelt	
	
	

Ingen	punkter	fremsat	til	eventuelt.	
	

	16	
(21:20)	

Fader	vor,	v.	præst	Kristian	Gylling	
	
	

	
	

	

Vel	mødt,	
/Christian		
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Underskriftsblad	til	menighedsrådsmøde:	Torsdag	den	24.	april	2025	

	

Christian	Dahl	Melchiorsen	(formand)	 Toke	Winther-Baaring	(næstformand)	

Henning	Skovlund	Pedersen	(kasserer)	 Ann	Sophie	Birkelund	(sekretær/referent)	

Linda	Seneca	(formand	KKU)	 Steen	Rønne	(formand	AKU)	

Robert	Klein	(formand	BU)	 Per	Rønne	

Kirstine	Bille	 Kristian	Gylling	(præst)	

Tine	Svitzer	(medarbejderrepræsentant)	 	

	


